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Håkan Axelsson (M) 
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Pia Gullqvist Österberg (M) 
Alexander Molander Broström (M) 
Ing-Marie Albinsson (M) 
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Jan Rülcker (M) 
Anders Skogberg (SD)  
Alexander Arnesson (SD) 
John Olov Vikström (SD) 
Jelena Skogberg (SD) 
Siv Kjellberg Andersson (SD) 
Håkan Persson (SD)  
Lars-Olof Gävert (AP) 
Susanne Engstad (AP) 
Weine Dalén (AP)
Pia Embretsen (S) ersätter Jenny Boquist (S) §  219- 236
Therese Sjöqvist (M) ersätter Maja Sveder (M) § 209-222
Maja Sveder (M) – ingen ersättare § 223-236
Andreas Crafoord (KD) ersätter Patrick Norelius (KD)
Sven Kindberg (SD) ersätter Kristina Skogberg (SD)
Anna-Maria Nykvist (V) – ingen ersättare

Övriga närvarande Hans Karlsson, kommundirektör
                                                      Eva Nilsson, verksamhetschef Vård och omsorg
                                                      Per-Joel Sewelén, verksamhetschef Lärande och stöd
                                                      Mattias Larsson, Räddningschef
                                                      Mats Rydström, Miljöchef
                                                      Mikael Engstig, VD Arvika Fastighets AB
                                                      Anders Norrby, VD Teknik i Väst AB
                                                      Birgitta Jansson, ekonomichef § 222
                                                      Henrik Johannesson, controller, § 222
                                                      Erika Martinsson, kommunikationschef
                                                      Robin Olsson, säkerhetssamordnare, § 223
                                                      Bengt Rönnehäll (S), ej tjänstgörande ersättare
                                                      Nils Grahn Wessling (S), ej tjänstgörande ersättare
                                                      Pia Embretsen (S), ej tjänstgörande ersättare § 209-218
                                                      Erika Norqvist, sekreterare

Justerare Maria Rönnehäll (S) och Anton Sjöstedt (L)
Justeringens plats och tid Digitalt den 6 december 2023
Paragrafer § 209 - § 236

Protokollet signeras digitalt. Elektroniska underskrifter redovisas på 
sista sidan av protokollet samt noteras på respektive sida.
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Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 209 Dnr KS/2023:19

Allmänhetens frågestund

Beslut

Frågan och svaret läggs till handlingarna. 

Sammanfattning

Lars Matthiessen ställer en allmänhetens fråga. Han undrar när han får svar på de frågor som han 
ställde på Kommunfullmäktige i oktober, enligt följande:
Var finns de avlopp, i Östra och Västra Högvalta som förorenar dricksvatten? 
Vilket underlag har Arvika kommun för att intyga att avloppen i Högvalta är undermåliga?
Vilka beräkningar och överväganden ligger bakom Miljöstabens påstående om betydelsen av 
avloppens belastning av Kyrkviken i relation till övriga fosfatkällor?
Är denna kostnad förenlig med proportionalitetsprincipen och EU200/60 W Economic? 
Har kommunen gjort några beräkningar av kostnaderna för övriga fosfatbelastning av Sävsjökanalen 
eller alternativ till VA-område, innan länsstyrelsen fick rekommendationer om kommunal lösning, för 
att kunna bedöma vilken åtgärd som är mest kostnadseffektiv?
Vilket underlag har man för att inte inkludera 18 fastigheter i  VA-området?

Kommunfullmäktiges ordförande Lars-Ove Jansson (S) svarar att Miljöstaben kommer att skicka ut 
ett svar på frågorna senast under nästkommande vecka. 
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Paragraf 210 Dnr KS/2023:21

Interpellationsdebatt

Sammanfattning

Ingen interpellationsdebatt hålls. 
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Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 211 Dnr KS/2023:20

Enkla frågor

Beslut

Frågorna och svaren läggs till handlingarna. 

Sammanfattning

Andreas Crafoord (KD) ställer en enkel fråga, han undrar om det gjorts en kartläggning från vilken del 
av kommunen som ungdomarna som besöker fritidsgården kommer från och vad har den i sådana 
fall kommit fram till. Frågan ställs till Utskottet lärande och stöds ordförande Henrik Axelsson (S).

Henrik Axelsson (S) tackar för frågan och svarar att ingen kartläggning har gjorts än, men att den 
kommer att göras.

Susanne Engstad (AP) ställer en enkel fråga om träffpunkt Smedberg. Hon säger att hon fått 
information om att kommunen behåller 75 % av verksamheten och hon undrar vad det innebär. 
Frågan ställs till Utskottet vård och omsorgs ordförande Mona Smedman (C).
 
Mona Smedman (C) tackar för frågan och svarar att det tidigare kommit in statliga bidrag som har 
använts till träffpunkt Smedberg, men att dessa nu är slut. En översikt av verksamheten har därför 
gjorts. Förhoppningen är att vi ska kunna involvera civilsamhället i verksamheten. I morgon kommer 
vi därför att ha ett möte med de olika aktörerna inom civilsamhället för att diskutera frågan. 
Målsättningen är att kroka arm och göra något tillsammans. Det kommer att vara en 75% tjänst kvar 
på träffpunkt Smedberg. 

Weine Dalén (AP) ställer en enkel fråga, han undrar vad som händer med renoveringen av Fiskeviks 
förskola. Frågan ställs Utskottet lärande och stöds ordförande Henrik Axelsson (S). 

Henrik Axelsson (S) tackar för frågan och svarar att det finns en önskan om att förskolan ska vara 
kvar, men det finns inget utrymme för en renovering i Strategisk plan. Frågan kommer att lyftas inför 
arbetet med budget för år 2025. 

Lars-Olof Gävert (AP) ställer en enkel fråga om den gamla Centralskolan. Han undrar hur länge 
fastighetskonsulten arbetade med att utreda vad som var det bästa att göra med Centralskolan och 
om det går att ta del av utredningen. Frågan ställs till Arvika Fastighets AB:s ordförande Lars-Ove 
Jansson (S).  
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Lars-Ove Jansson (S) tackar för frågan och svarar att styrelsen gett i uppdrag till VD att finna externa 
intressenter till fastigheten. VD gav i sin tur uppdraget till firman Baltazar i februari månad. Konsulten 
har haft kontakt med många olika aktörer inom bostadssegmentet, samhällsfastigheter med mera, 
men inget intresse har funnits av byggnaden. Slutligen var det en hotelldirektör i Stockholm som 
visade intresse av att bygga om Centralskolan till ett destinationshotell. Det finns ingen skriftlig 
utredning då redovisningarna från konsultfirman varit muntliga dragningar för styrelsen.

Irja Nilsson (M) ställer en enkel fråga om simhallens öppettider. Hon undrar om det finns någon 
ambition att återinföra de tidiga öppettiderna. Frågan ställs till kommunanalrådet Peter Söderström 
(S).

Peter Söderström (S) tackar för frågan och svarar att det finns en ambition om att återinföra de tidiga 
öppettiderna på morgonen. Det finns flera anledningar till att Simhallen inte längre har öppet lika 
tidigt, det handlar om nya rutiner, ny personal och ett nytt reningssystem. Ambitionen är att kunna 
öka öppettiderna och även ha en dag då simhallen öppnar tidigare. 

Catarina Leverström (KD) ställer en enkel fråga, hon undrar när ett funkisfullmäktige ska anordnas 
och i så fall var. Frågan ställs till Kommunfullmäktiges ordförande Lars-Ove Jansson (S).  

Lars-Ove Jansson (S) tackar för frågan och svarar att det troligtvis kommer att anordnas under 
februari månad 2024. 
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Paragraf 212 Dnr KS/2023:559

Motion om bro över järnvägen (SD)

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen avslås med hänvisning till att en bro inte är en prioriterad 
åtgärd och att kostnaden inte är försvarbar.

Motionen avslås.

Sammanfattning

Alexander Arnesson (SD) har inkommit med en motion om bro över järnvägen i Solvik. Motionären 
vill att kommunen ser över möjligheten att bygga en bro med hänvisning till att många som bor i 
området har sina jobb på andra sidan järnvägen och att staketet historiskt sett har klippts upp och att 
detta medför en risk att människor korsar spåret obevakat.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 198
Kommunledningsutskottets protokoll den 24 oktober 2023, § 157
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 22 september 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 26 juni 2023, § 128
Alexander Arnessons motion den 21 juni 2023

Yrkande

Alexander Arnesson (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Bedömning

Bedömningen av faran för människors liv och hälsa med anledning av olovlig korsning av järnvägen är 
att Trafikverket har vidtagit åtgärder och har platsen under regelmässig uppsikt.

Då det gäller pendlingsmöjligheter för boende på Solvik som arbetar på Lycke bedöms det finnas 
fullgoda alternativ till bilen. 

Kostnaden för att anlägga en bro bedöms vara mycket högre för kommunen än nyttan av densamma, 
både ur ett ekonomisk och ett miljömässigt perspektiv.
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En bro över en järnväg skapar en plats som bör tas hänsyn till i arbetet med suicidprevention och 
social hållbarhet.

Ekonomiska konsekvenser 

En bro skulle kosta kommunen cirka 30–40 miljoner kronor. 

Bedömning om barns rättigheter 

Hänsyn har tagits till barns rättigheter genom att även barns resvägar har beaktats. Dock gäller 
frågan arbetspendling och inom Lycke finns inte målpunkter specifikt med koppling till barn så frågan 
är sekundär. 

Hänsyn har även tagits till barns säkerhet kopplat till spårspring.

Beslutet skickas till

Samhällsbyggnadschef
Bitr. kommundirektör
Alexander Arnesson(SD)
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Paragraf 213 Dnr KS/2023:659

Motion om avgiftsfri marknadsplats (M)

Beslut 

Kommunfullmäktige konstaterar att förslaget är inte genomförbart vare sig enligt lagstiftning eller 
med hänsyn till avtalet med marknadsarrangören.

Motionen avslås.

Jäv

På grund av jäv deltar inte Ing-Marie Albinsson (M) i handläggningen av detta ärende. 

Sammanfattning

Ing-Marie Albinsson (M) har inkommit med en motion om att kommunen undantar befintliga, 
registrerade företag/butiksinnehavare i Arvika Kommuns taxeavgift som avser Arvika Marknad. Detta 
enligt motionären för att värna om kommunens företagare och näringsliv.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 199
Kommunledningsutskottets protokoll den 24 oktober 2023, § 158
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 29 september 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 28 augusti 2023, § 159
Ing-Marie Albinssons motion den 25 augusti 2023

Yrkande

Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut.

Bedömning

Det finns inget stöd i lagstiftningen för att låta vissa företag få en avgiftsfri marknadsplats på en yta 
som är avsedd som allmän plats då detta skulle strida mot likabehandlingsprincipen. 

Överskottet från Arvikamârten går till stor del tillbaka till föreningslivet i Arvika. En avgiftsbefrielse 
för företagare i centrumkärnan med marknadsplats utanför butiken, cirka 75 platser, skulle betydligt 
minska överskottet till föreningarna.
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Kommunledningsstabens bedömning är att motionen inte är genomförbar vare sig enligt lagstiftning 
eller med hänsyn till avtalet med marknadsarrangören avsedd som allmän plats då detta skulle strida 
mot likabehandlingsprincipen.

Beslutet skickas till

Samhällsbyggnadschef
Bitr. kommundirektör
Ing-Marie Albinsson (M)
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Paragraf 214 Dnr KS/2023:571

Motion om byte av lokal för Kommunfullmäktige (SD)

Beslut 

Kommunfullmäktige konstaterar att en flytt till Solbergagymnasiets aula skulle innebära vissa 
praktiska hinder och medföra betydande kostnader. 

Motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning

Kristina Skogberg (SD) har inkommit med en motion med förslag om att utreda möjligheten att flytta 
Kommunfullmäktiges sammanträden från Arvika Näringslivscentrum, lokalen Hörsalen, till 
Solbergagymnasiets aula. 

Fördelarna med en förflyttning av Kommunfullmäktiges sammanträden skulle enligt motionären göra 
sammanträdena betydligt mer tillgängliga för allmänheten och framför allt för rörelsehindrade, samt 
möjligen kunna öka intresset för politik hos Arvikas ungdomar, då beslutsinstansen skulle upplevas 
komma närmare ungdomarna, inte minst geografiskt. För att undersöka om Solbergagymnasiets aula 
är ett tänkbart alternativ för Kommunfullmäktiges sammanträden, så har kontakt tagits med ansvarig 
rektor. 

Det svar som getts är att det finns fördelar med aulan för ändamålet. Lokalen är väl dimensionerad, 
har ett trevligt uttryck och den är relativt lättillgänglig.
 
Nackdelarna är dock att IT och AV-utrustningen är av enklare karaktär och webbsändningar kan i 
dagsläget inte lösas med befintlig utrustning. Det finns inte heller möjlighet att på ett smidigt sätt 
servera fika. Om det skulle hållas sammanträden i skolan på kvällstid så behöver också 
vaktmästartiden utökas. Det som dock ses som det största problemet, är att skolan skulle behöva 
lämnas öppen, då Kommunfullmäktiges sammanträden är öppna för allmänheten. Det finns inga 
fysiska möjligheter att begränsa tillgången till resten av skolan, då branddörrar måste vara öppna för 
utrymning. 

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 200
Kommunledningsutskottets protokoll den 24 oktober 2023, § 159
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 4 oktober 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 26 juni 2023, § 133
Kristina Skogbergs (SD) motion den 26 juni 2023
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Yrkande

Anders Skogberg (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut

Bedömning

Bedömningen görs att det redan innan en vidare utredning har gjorts, kan konstateras att det finns 
vissa bekymmer med att använda Solbergagymnasiets aula som sammanträdeslokal. Det finns inget 
kök där kaffe och smörgåsar kan förberedas och det finns inte heller någon plats där det kan 
serveras. Lokalen kan inte avgränsas, vilket betyder att personer som kommer in i lokalen har tillgång 
till hela skolan. Personer skulle kunna gå runt i skolan och exempelvis öppna fönster för att kunna 
komma senare och göra inbrott. Ett sådant problem skulle kunna lösas med vakter, men man kan 
också tänka sig att det skulle ge begränsad känsla av tillgänglighet till Kommunfullmäktiges 
sammanträden. Det skulle också innebära en betydande kostnad. En upprustning av IT och AV-
utrustning skulle också behöva göras, vilket även det skulle medföra en kostnad. 

I dagsläget så arbetas det med att förbättra tillgängligheten i Hörsalen och det finns nu en höj- och 
sänkbar talarstol i lokalen. Plats för ex. rullstolar, rollatorer finns på första raden i lokalen. 

Bedömning görs att det inte behöver göras någon vidare utredning av möjligheten att flytta 
Kommunfullmäktiges sammanträden till Solbergagymnasiet, då det redan nu gjorts förbättringar av 
tillgängligheten i Hörsalen och att svar från Solbergagymnasiets rektor visar på de svårigheter som 
finns med att ha öppna sammanträden i aulan under kvällstid. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inga ekonomiska konsekvenser. 

Bedömning om barns rättigheter
 
Beslutet att inte vidare utreda frågan om att flytta Kommunfullmäktiges sammanträden till 
Solbergagymnasiets aula, bedöms inte påverka barns rättigheter. 

Kommunfullmäktiges sammanträden bedöms inte bli mer tillgängliga för barn, enbart för att de 
flyttas till en annan lokal. 

Beslutet skickas till

Motionären 
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Paragraf 215 Dnr KS/2023:551

Motion om hållbarhet i tjänsteskrivelser (MP)

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att förvaltningen ges i uppdrag att på lämpligt sätt anpassa mallen för 
tjänsteskrivelser och utarbeta anvisningar. 

Motionen bifalls.

Sammanfattning

Miljöpartiet genom Ute Attermeyer och Alina Koltsova föreslår i en motion att Arvika kommun ska 
utreda hur man på bästa sätt förtydligar de ekologiska konsekvenserna i tjänsteskrivelser för att 
främja omställningen till ekologisk, social och ekonomisk hållbarhet.  

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 201
Kommunledningsutskottets protokoll den 24 oktober 2023, § 160
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 9 oktober 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 26 juni 2023, § 124
Miljöpartiets motion den 20 juni 2023

Yrkande

Ute Attermeyer (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Alina Koltsova (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Anton Sjöstedt (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut

Bedömning

Förutom Miljöpartiets motion om hållbarhet finns även en motion från Liberalerna där det påtalas 
att i tjänsteskrivelser bör även konsekvenser för näringslivet beaktas. 

Mallen för tjänsteskrivelser bör vara enkel att följa för att kunna anpassas till olika typer av ärenden. 
Handläggaren ska belysa de väsentliga aspekterna som förekommer i aktuellt ärende.

I nuvarande mall för tjänsteskrivelser finns rubrik för ekonomiska konsekvenser samt för barnens rätt 
utifrån barnperspektivet.
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Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Hur mallar utformas är ett uppdrag för förvaltningen och perspektiv ska belysas utifrån ärendets typ. 
Bedömningen är att ett samlat grepp behöver tas vad gäller tjänsteskrivelser, där aktuella 
konsekvenser belyses utifrån typ av ärende. I anvisningarna ska det tydliggöras att konsekvenser ska 
beaktas.

Beslutet skickas till
Ute Attermeyer (Mp)
Alina Koltsova (Mp)
Bitr. kommundirektör
Administrativ chef
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Paragraf 216 Dnr KS/2022:834

Motion om att utveckla Ingestrands camping (M)

Beslut

Kommunfullmäktige konstaterar att Ingestrands camping utvecklas positivt som resultatenhet och en 
försäljning är inte aktuell. 

Motionen avslås.

Reservation

Moderaternas ledamöter Kristina Bengtsson Nilsson, Henrik Samuelsson, Håkan Axelsson, Irja 
Nilsson, Therese Sjöqvist, Börje Wahlund, Pia Gullqvist-Österberg, Alexander Molander Broström, 
Ing-Marie Albinsson och Jan Rülcker, Kristdemokraternas ledamöter Chatarina Leverström och 
Andreas Crafoord, samt Liberalernas ledamot Anton Sjöstedt reserverar sig mot beslutet till förmån 
för förslag om att bifalla motionen. 

Sammanfattning

Moderaterna yrkar i motion:

 Att Arvika kommun säljer Ingestrands camping där avgörande kritierier är att skapa ökad 
turism och lokala arbetsplatser.

 Att anbudsunderlaget innehåller krav på bevarande och utveckling av verksamheten för ökad 
attraktivitet.

 Att en lämpligt formulerad återköpsklausul finns i anbudsunderlaget. 

Bakgrunden till yrkandet är synen att ett externt ägande är en förutsättning för utveckling. 

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 202
Kommunledningsutskottets protokoll den 24 oktober 2023, § 161
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 29 juli 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 30 oktober 2022, § 212
Moderaternas motion den 28 oktober 2023
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Yrkande

Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till motionen
Catharina Leverström (KD) yrkar bifall till motionen
Ulf Jonsson (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Anton Sjöstedt (L) yrkar bifall till motionen
Nils-Gunnar Andersson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 
Lars-Olof Gävert (AP) yrkar att ärendet ska återremitteras
Håkan Axelsson (M) yrkar bifall till motionen
Ute Attermeyer (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Susanne Engstad (AP) yrkar att ärendet ska återremitteras
Börje Wahlund (M) yrkar bifall till motionen

Propositionsordning

Det finns tre förslag till beslut. Det ena är Kommunstyrelsens förslag till beslut, det andra är bifall till 
motionen och det tredje är att ärendet ska återremitteras. 

Ordföranden frågar om fullmäktige anser att ärendet ska avgöras idag och finner att fullmäktige 
anser att ärendet ska avgöras idag, därmed faller förslaget om återremiss

Ordföranden ställer Kommunstyrelsens förslag till beslut mot förslaget om att bifalla motionen och 
finner att Kommunfullmäktige bifaller Kommunstyrelsens förslag till beslut.

Bedömning

Fullmäktige behandlade 2020 en liknande motion där det framgår att det genom åren förts 
diskussioner politiskt om ägande- och driftform av Ingestrands camping. Det har varit diskussioner 
om arrende, kommunalt bolag och försäljning. Arvika kommun äger stora delar av marken och det 
har funnits en inriktning att inte sälja mark i området för att hålla samman utvecklingen för 
allmänhetens och besöksnäringens behov. 

Nuläget för Ingestrand camping utvecklingsmässigt är att verksamheten, som utgör egen 
resultatenhet och inte belastar skattekollektivet, tack vare satsningar under några få år lyckats öka 
omsättningen från ca fem miljoner kr till ca åtta miljoner kr.  En viktig bidragande orsak är att tack 
vare omsättningsökningen så har underhåll och utveckling av området varit möjlig. Ambitionen är att 
fortsätta att öka omsättningen med bland annat längre säsong. En ny servicebyggnad, ny lekpark, nya 
husbilsplatser, nya, renoverade och upprustade stugor och upprustning av en andra servicebyggnad 
gör att campingen i dag har en mycket god standard. En digital bokningsfunktion och möjligheten att 
bygga paket med företagen ökar intresset för anläggningen. Campingen sköter också Ingestrands 
kommunala badplats under sommaren. Badplatsen har också rustats de senaste åren och håller god 
standard och får goda betyg av besökare.  I närområdet har nu byggts en discgolfbana och där finns 
motionsspår och cykelleder sedan tidigare. En ny parkeringsyta möter också det ökade 
besöksbehovet sommartid. En nära samverkan med etablerade företag i området är också på plats. 
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Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Att campingen i sin marknadsföring bjuder in både besökare och arvikabor att nyttja området är 
också mycket uppskattat. 

Idag finns fem personal helårsanställda samt ca 15 sommarpersonal. Campingen är (med 
handledarstöd) en mycket uppskattad arbetsplats året runt för personer med funktionsvariation. 

I samband med rekrytering av turistchef så genomfördes en förändring och ökad samordning för att 
samverka mellan verksamheterna. Turistbyrån och campingen är helårsöppna och campingen utgör 
en info-point. Det finns synergier och målet är att stärka besöksnäringen i Arvika.

Områdets standard har utvecklats positivt genom ett gott samarbete bl a inom näringslivslotsen och 
med samhällsbyggnad. De infrastruktursatsningar som gjorts belastar Kommunledningsstabens 
budget och inte campingens budget. 

Ekonomiska konsekvenser 

En utredning om lämplig driftform kommer innebära både fastighetsrättsliga och ekonomiska 
överväganden inför ett ställningstagande. De ekonomiska konsekvenserna kommer belysas i 
samband med utredningen. 

Bedömning om barns rättigheter 

Hela Ingestrandområdet utgår från barn och ungas behov av rekreation, rörelse och tillgång till bad 
och friluftsliv. Val av driftform bedöms inte påverka barns rättigheter.

Beslutet skickas till

Moderaterna
Kommundirektör
Bitr. kommundirektör
Turistchef
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Paragraf 217 Dnr KS/2023:646

Motion om att tillsätta en grupp som enbart arbetar med att 
förebygga mobbning och psykisk ohälsa bland barn och vuxna 
(AP)

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.

Reservation

Sverigedemokraternas ledamöter Anders Skogsberg, Alexander Arnesson, Jelena Skogberg, Siv 
Kjellberg Andersson, Håkan Persson och Sven Kindberg, samt Arvikapartiets ledamöter Lars-Olof 
Gävert, Susanne Engstad och Weine Dalén reserverar sig mot beslutet till förmån för förslaget om 
bifall till motionen.  

Sammanfattning

Weine Dalén (AP) inkommer med en motion om att se över möjligheten att tillsätta en 
samverkansgrupp mellan olika myndigheter, föreningar och erfarna människor som enbart arbetar 
med att förebygga mobbing och psykisk ohälsa i Arvika kommun.  

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 203
Utskottet Lärande och stöds protokoll den 18 oktober 2023, § 69
Lärande och stöds tjänsteskrivelse den 25 september 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 28 augusti 2023, § 158 
Weine Daléns (AP) motion den 20 augusti 2023 

Yrkande
Weine Dalén (AP) yrkar bifall till motionen
Susanne Engstad (AP) yrkar bifall till motionen 
Henrik Axelsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 
Börje Wahlund (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Ute Attermeyer (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Nils-Gunnar Andersson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Alina Koltsova (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Alexander Arnesson (SD) yrkar bifall till motionen
Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
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Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Lars-Olof Gävert (AP) yrkar bifall till motionen 
Anders Skogberg (SD) yrkar bifall till motionen
Ulf Jonsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut

Propositionsordning

Det finns två förslag till beslut, det ena är bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut och det andra 
är bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att Kommunfullmäktige bifaller 
Kommunstyrelsens förslag till beslut.

Bedömning

Kommunen har idag arbetsrutiner som har till syfte att nå det motionären föreslår. När det gäller 
arbetet mot mobbning så har skolverksamheterna en lagstadgad skyldighet att både förebygga och 
förhindra kränkande behandling. Lärande och stöds bedömning är att det finns flera forum för 
samverkan mellan olika aktörer som berörs av arbete med vuxna, barn och ungdomar, både gällande 
mobbning och psykisk ohälsa. Samverkan behövs på flera sätt, med olika funktioner och på flera 
arenor.  
 
Lärande och stöd har idag samverkan mellan flera verksamheter inom kommunen, som exempelvis 
olika enheter inom socialtjänst, skola och säkerhetssamordning. Samverkan sker även med externa 
aktörer som Region Värmland, Polismyndigheten, Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen. 
 
Verksamheten bedömer att det är svårt att ha endast en samverkansgrupp som ska arbeta med att 
förebygga mobbning och psykisk ohälsa. Det är även väsentligt att fortsätta att få till det 
förebyggande arbetet som en del i vardagen, samt att samverkan blir en än mer naturlig 
arbetsform.  

Ekonomiska konsekvenser 

Ingen påverkan.

Bedömning om barns rättigheter 

Barns rättigheter tillvaratas genom det arbete som Lärande och stöd genomför med andra 
organisationer och myndigheter.

Beslutet skickas till

Verksamhetschef
Weine Dalén
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Paragraf 218 Dnr KS/2022:649

Motion om att utveckla ett arbete med föreningslotsar i 
kommunen (V)

Beslut 

Kommunfullmäktige konstaterar att arbete med att lotsa Arvikabor till föreningslivet görs inom flera 
kommunala verksamheter och i samverkan. 

Motionen bifalls

Protokollsanteckning

Kristina Bengtsson Nilsson (M) inkommer med en protokollsanteckning enligt följande: vi i den 
borgerliga alliansen (M, KD, L) yrkar bifall till Vänsterpartiets motion angående Föreningslotsar och 
anser att att-satsen kan tydas i ett bredare perspektiv där vi ser en möjlighet att föreningslotsar även 
kan hjälpa föreningar i deras arbete med att ansöka om bidrag från externa organisationer som 
Allmänna arvsfonden, Leader (EU-medel) med flera. 

Sammanfattning

Anna-Maria Nykvist (V) föreslår i sin motion att kommunen ser över möjligheterna för att utveckla 
ett arbetssätt med föreningslotsar som stöd till föreningslivet. Föreningslotsar är en stödfunktion och 
samverkan mellan idéburen och offentlig sektor och går ut på att på olika sätt lotsa vidare nysvenskar 
till föreningar som passar deras intressen.  Arbetsmarknads- och Integrationsenhetens (AMI) 
samordningsfunktion och Fritidsbanken Arvika arbetar sedan flera år med att lotsa Arvikabor till 
föreningslivet. Kultur och Fritid och AMI samverkar kring information och kommunikation kring 
föreningsfrågor och fritidsaktiviteter.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 204
Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 174
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2023 
Kommunfullmäktiges protokoll den 27 mars 2023, § 46
Kommunstyrelsen protokoll den 14 mars 2023, § 41
Kommunledningsutskottets protokoll den 20 februari 2023, § 22
Kommunfullmäktiges protokoll den 29 augusti 2022, § 158
Anna-Maria Nykvists (V) motion den 10 augusti 2022
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Yrkande
Zara Hedelin (V) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Anders Skogberg (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Catharina Leverström (KD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Lars-Olof Gävert (AP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Anton Sjöstedt (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Mona Smedman (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Bedömning

Arbetsmarknad- och Integrationsenheten (AMI) arbetar på olika sätt med integration. 
Samordningsfunktionen vid AMI:s integrationscentrum har regelbundet kontakt med många av 
kommunens föreningar för att lotsa Arvikabor och därigenom ges möjlighet och upptäcka och delta i 
föreningsverksamhet. Integrationscentrum är en öppen verksamhet som är öppen vardag kl 8-16 
lokaliserade på Arvika Näringslivscentrum. Likaså förestår AMI Fritidsbanken Arvika där invånare kan 
låna idrotts- och fritidsprylar kostnadsfritt. Fritidsbanken samverkar med föreningslivet och 
personalen kan hjälpa till att lotsa till fritidsaktiviteter. Kultur och fritid och AMI har en löpande 
samverkan kring föreningsfrågor och fritidsaktiviteter för att information på olika sätt ska nå Arvikas 
invånare. Kommunledningsstabens och AMI:s bedömning är att kommunen redan idag utför mycket 
av det som motionen lyfter.  

Bedömning om barns rättigheter 

Barn har rätt till en aktiv meningsfull fritid och utveckling. Föreningslivet är en möjlighet till olika 
typer av fritidsaktiviteter och Arvika kommun stöttar kommunens föreningsliv på olika sätt och 
prioriterar stöd för barn och ungdomar.

Beslutet skickas till

Bitr. kommundirektören
Kultur- och Fritidschefen
Enhetschefen AMI Vuxen
Anna-Maria Nykvist (V)
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Paragraf 219 Dnr KS/2023:450

Medborgarförslag om basketplan på Prästängen

Beslut 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter som lämnats i 
medborgarförslaget.

Kommunfullmäktige beslutar att förvaltningen ska ta fram underlag och förslag om 
utomhusbasketanläggning för vidare arbete i kommunens kommande strategiska plan, där 
Prästängen är inkluderat som alternativ.

Sammanfattning

I medborgarförslaget föreslås att kommunen ska göra om en av tennisbanorna på Prästängen till en 
basketplan eftersom det i Arvika saknas plan som har tillräckligt höga basketkorgar, linjer och där 
man kan spela fem mot fem. 

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 205
Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 175
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 29 maj 2023, § 105
Medborgarförslag från Ludvig Steffansson, Elias Wetter, Herman Gustavsson den 12 maj 2023

Yrkande

Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut

Bedömning

Medborgarförslaget tar upp ett behov som förvaltningen har uppmärksammat, behovet av fler 
mötesplatser där möjlighet finns till spontanaktiviteter. Utomhusbasket, sk streetbasket, är en 
populär aktivitetsform och möjliggör spontanaktivitet under sommarhalvåret. Ur ett 
jämlikhetsperspektiv är utomhusbasket bra då nationella undersökningar visar att just basket är 
något som är populärt bland flickor och personer med annan etnisk bakgrund. Behovet av att 
utveckla fler spontanaktivitetsytor som också kan fungera som mötesplatser runt om i kommunen 
framkom bland annat i arbetet med ny Översiktsplan och i olika medborgarförslag och 
kundsynpunkter. De senaste två åren har kommunen rustat upp tennisbanorna på Prästängen efter 
att det inkommit synpunkter och önskemål från invånare. Vid Arvika Idrottscenter i hamnen finns 

Comfact Signature Referensnummer: 103446SE



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 24 (54)
Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

möjlighet att spela streetbasket mot avgift. Med tanke på den upprustning som gjorts av 
tennisbanorna på Prästängen är det lämpligare att undersöka eventuell annan placering. 
Förvaltningen kommer ta frågan vidare och se på lämplig mark både i Arvika och serviceorterna, göra 
kostnadskalkyler och föra dialog med ungdomarna som lämnat in medborgarförslaget, föreningen 
Arvika Basket med flera för att ta fram underlag för arbetet med kommande strategisk plan.

Ekonomiska konsekvenser 

Vid eventuell framtida satsning på utomhusbasketplaner måste utöver ekonomiskt utrymme för 
investeringen även kostnad för drift och underhåll ses över i budget. 

Bedömning om barns rättigheter 

Det är förvaltningens bedömning att beslutet gynnar barns rättigheter. Goda möjligheter till att vara 
aktiv, möjlighet till utveckling och meningsfull fritidssysselsättning. Fler mötesplatser bidrar till att 
barn och ungdomar får möjlighet till spontanaktivitet. Utomhusbasket, sk streetbasket, är en 
aktivitetsform som undersökningar visar tilltalar såväl flickor som pojkar och barn med olika 
bakgrund. Viktigt är att kommunen vid planering av mötesplatser säkerställ god tillgänglighet.

Beslutet skickas till
Bitr. kommundirektören
Samhällsbyggnadschefen
Kultur och fritidschefen
Ludvig Steffansson
Elias Wetter
Herman Gustavsson 
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Paragraf 220 Dnr KS/2023:727

Medborgarförslag om utbyggnad av cykelbanor

Beslut  

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter som lämnats i 
medborgarförslaget.

Kommunfullmäktige beslutar uppdra åt förvaltningen att fortsatt arbeta med en prioritering av 
sträckan i dialog med Region Värmland. 

Sammanfattning

Rita Gustavsson inkommer med förslag om att bygga cykelbana mellan Edane och Arvika, speciellt 
mellan Edane och Furtankorset, som förslagsställaren upplever trafikeras av mycket tung trafik.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 206
Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 176
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 23 oktober 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 25 september 2023, § 180
Rita Gustavssons medborgarförslag den 21 september 2023  

Bedömning

Kommunledningsstabens bedömning är att cykelväg mellan Arvika – Furtan är ett bra förslag som 
ligger i linje med vad gång och cykelplan föreslår. Prioritering av flera föreslagna regionala gång- och 
cykelvägar behöver göras i regional cykelplan för Värmland. 

Ekonomiska konsekvenser 

Barn, främst de som bor längs sträckan, berörs av beslutet. Bedömning är att barn påverkas positivt, 
både direkt genom en bättre och säkrare kommunikationsväg och indirekt genom att transporter 
med cykel är fossilfria och ger bättre möjligheter till en god livsmiljö för kommande generationer. 
Barn har inte getts möjlighet att uttrycka sin åsikt.
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Beslutet skickas till

Samhällsbyggnadschef
Trafikplanerare
Miljöutvecklare
Rita Gustavsson
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Paragraf 221 Dnr KS/2022:848

Medborgarförslag om långtidsparkering

Beslut 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter som lämnats i 
medborgarförslaget.

Kommunfullmäktige beslutar att införa långtidsparkering om 72 timmar på bestämda platser på 
hamnplan.

Sammanfattning

Lars Eriksson har inkommit med ett medborgarförslag om långtidsparkering för tåg- och 
bussresenärer bredvid Olssons brygga eller på parkeringsplatsen mittemot återvinningsstationen vid 
Palmviksrondellen. Frågeställaren anser att långtidsparkeringen kan vara belagd med en lägre avgift 
om staket och regelbunden bevakning sker på platsen och tycker att nuvarande långtidsparkering är 
oklar och har brister. 

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 207
Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 177
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 26 oktober 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 24 april 2023 § 71
Kommunstyrelsen protokoll den 11 april 2023, § 71
Kommunledningsutskottets protokoll den 4 april 2023, § 55 
Kommunledningsutskottets protokoll den 20 februari 2023, § 27
Kommunfullmäktiges protokoll den 28 november 2022, § 23
Lars Erikssons medborgarförslag den 3 november 2022

Yrkande

Ulf Jonsson (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Stefan Åström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut

Bedömning
Kommunledningsstabens bedömning är som tidigare att nuvarande långtidsparkering är placerad på 
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ett acceptabelt avstånd från både buss- och tågstation och fungerar bra. Långtidsparkering, om 72 
timmar, kan göras på bestämda platser på parkeringsplatsen bredvid Olssons brygga, Hamnplan. 

Ekonomiska konsekvenser 

Kostnad för ny skyltning.

Bedömning om barns rättigheter 

Barn berörs positivt då de, tillsammans med vuxen, kan komma att behöva parkera på 
långtidsparkeringen. Hamnplan kan upplevas som en tryggare plats då det är fler som rör sig i 
området samt att den ligger närmare tågstationen.      

Beslutet skickas till

Samhällsbyggnadschef
Trafikplanerare
Mark- och gatuingenjör 
Lars Eriksson
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Paragraf 222 Dnr KS/2023:33

Strategisk plan 2024–2026 samt budget för 2024

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att:

1. Fastställa skattesatsen för 2024 till 21,75 kr per skattekrona. 
2. Fastställa förslag till Strategisk plan för 2024 - 2026 samt budget för
                          2024 med däri formulerade mål, uppdrag och inriktningar.

Reservation

Moderaternas ledamöter Kristina Bengtsson Nilsson, Henrik Samuelsson, Håkan Axelsson, Irja 
Nilsson, Therese Sjöqvist, Börje Wahlund, Pia Gullqvist-Österberg, Alexander Molander Broström, 
Ing-Marie Albinsson och Jan Rülcker, Kristdemokraternas ledamöter Chatarina Leverström och 
Andreas Crafoord, samt Liberalernas ledamot Anton Sjöstedt reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Kristina Bengtsson Nilssons yrkande.  

Sammanfattning

Kommunfullmäktige beslutade om Strategisk plan 2024 - 2026 med budget för 2024 den 26 juni 2023 
§ 115.

Av kommunens “”Mål och riktlinjer för god ekonomisk hushållning och resultatutjämningsreserv 
(RUR) i Arvika kommun.” framgår att “Om de politiska, finansiella eller verksamhetsmässiga 
förutsättningarna förändrats väsentligt kan justeringar ske under hösten genom att ett nytt 
fullmäktigebeslut tas”. Bedömning görs att de finansiella förutsättningarna har förändrats och att 
detta föranleder en revidering av Strategisk plan 2024 - 2026 med budget för 2024.

Den 20 september presenterade regeringen Budgetpropositionen för 2024 och 
Höständringsbudgeten för 2023. I budgetpropositionen för 2024 föreslås de generella statsbidragen 
att förstärkas med 10 miljarder kronor totalt för att ge kommuner och regioner förbättrade 
ekonomiska förutsättningar. Av detta belopp beräknas 7 miljarder kronor avsättas för kommunerna, 
vilket innebär ökade generella statsbidrag för Arvika kommun om ca 17 mnkr per år.

Prognosen avseende pensionskostnader visar på lägre kostnader år 2024 (5,9 mnkr) jämfört med 
tidigare beslutad Strategisk plan.

Budgetberedningen överlämnar ett reviderat förslag till Strategisk plan 2024 – 2026 med budget för 
2024. 
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I Strategisk plan 2024 - 2026 med budget för 2024 som Kommunfullmäktige beslutade om den 26 
juni 2023, var det budgeterade resultatet år 2024, -12,8 mnkr. I reviderade förslaget till Strategisk 
plan 2024 - 2026 är det budgeterade resultatet 4,1 mnkr år 2024.

Beslutsunderlag

Ekonomichef Birgitta Jansson och controller Henrik Johannessons muntliga föredragning den 27 
november 2023
Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 188
Birgitta Jansson och Henrik Johannessons muntliga föredragning den 14 november 2023
Förslag till Strategisk plan 2024 - 2026 och budget för 2024
Omvärldens påverkan globalt, regionalt och lokalt (bilaga)
Definition indikatorer (bilaga)
Budgetberedningens protokoll den 23 oktober 2023 

Yrkande

Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till att-sats nummer 1 i Kommunstyrelsens förslag till 
beslut, samt bifall till Alliansens förslag till Strategisk plan som lämnades in till Kommunfullmäktige 
den 26 juni och bifall till budgetberedningens reviderade tillägg
Anders Skogberg (SD) yrkar bifall på Kommunstyrelsens förslag till beslut, men med de 13 
tilläggsyttranden som lämnades in av Sverigedemokraterna till Kommunfullmäktige den 26 juni 2023
Ulf Jonsson (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Anton Sjöstedt (L) yrkar bifall till Alliansens förslag samt Liberalernas tilläggsbudget 
Catharina Leverström (KD) yrkar bifall till Kristina Bengtsson Nilssons (M) yrkande
Mona Smedman (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Zara Hedelin (V) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Ute Attermeyer (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Susanne Engstad (AP) yrkar bifall till Arvikapartiets förslag som lämnades in till Kommunfullmäktige 
den 26 juni, men utan punkt fem

Propositionsordning

Det finns fyra förslag till beslut, det ena är Kommunstyrelsens förslag till beslut, det andra Kristina 
Bengtsson Nilssons yrkande om bifall till att-sats 1 i Kommunstyrelsens förslag till beslut, samt 
Alliansens budgetförslag. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra för att ta fram ett huvudförslag och finner att fullmäktige 
bifaller Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Votering begärs
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång
Ja-röst för bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Nej-röst för bifall till Alliansens budgetförslag 
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Omröstningsresultat
Med 35 Ja-röster mot 13 Nej-röster så beslutar Kommunfullmäktige att Kommunstyrelsens förslag 
utses till huvudförslag

Reservation 
Sverigedemokraternas ledamöter Anders Skogberg, Alexander Arnesson (SD), Jelena Skogberg (SD), 
Siv Kjellberg Andersson (SD), Håkan Persson (SD), Sven Kindberg (SD), Lars-Olov Gävert (AP), Susanne 
Engstad (AP) och Weine Dalén (AP) reserverar sig mot beslutet.

Det finns ytterligare ett förslag, det är Anders Skogbergs (SD) yrkande om bifall till 
Kommunstyrelsens förslag till beslut med Sverigedemokraternas tilläggsyrkande från den 26 juni 
2023. 

Ordföranden ställer Kommunstyrelsens förslag till beslut mot Anders Skogbergs yrkande och finner 
att Kommunfullmäktige bifaller Kommunstyrelsens förslag till beslut.

Votering begärs 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång
Ja-röst för bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Nej-röst för bifall till Anders Skogbergs yrkande 

Omröstningsresultat
Med 25 Ja-röster mot 7 Nej-röster och 15 ledamöter som avstår från att rösta, så beslutar 
Kommunfullmäktige att bifalla Kommunstyrelsens förslag till beslut

Följande ledamöter avstod från att rösta: Kristina Bengtsson Nilsson (M), Henrik Samuelsson (M), 
Lars-Olov Gävert (AP), Håkan Axelsson (M), Catharina Leverström (KD), Irja Nilsson (M), Susanne 
Engstad (AP), Therese Sjöqvist (M), Anton Sjöstedt (L), Börje Wahlund (M), Pia Gullqvist-Östberg (M), 
Andreas Crafoord (KD), Weine Dahlen (AP) Alexander Molander Broström (M), Ing-Marie Albinsson 
(M) och Jan Rülcker (M) 

Ordföranden ställer Kommunstyrelsens förslag till beslut mot Arvikapartiets tilläggsyrkande och 
finner att Kommunfullmäktige bifaller Kommunstyrelsens förslag till beslut.

Liberalernas tilläggsbudget stryks då den baserades på Alliansens förslag. 

Bedömning

Budgetberedningen överlämnar förslag till Strategisk plan för åren 2024 - 2026 samt budget för 2024 
med tillhörande handlingar. För budgetåret 2024 fastställs redovisade ramanslag. För 2025 och 2026 
utgör planerna en målsättning och viljeinriktning som kan komma att omprioriteras om de 
ekonomiska och verksamhetsmässiga förutsättningarna förändras. 

Driftbudget
Den 20 september presenterade regeringen Budgetpropositionen för 2024 och 
Höständringsbudgeten för 2023. I budgetpropositionen för 2024 föreslås de generella statsbidragen 
att förstärkas med 10 miljarder kronor totalt för att ge kommuner och regioner förbättrade 
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ekonomiska förutsättningar. Av detta belopp beräknas 7 miljarder kronor avsättas för kommunerna, 
vilket innebär ökade skatteintäkter för Arvika kommun om ca 17 mnkr per år.
Prognosen avseende pensionskostnader visar på lägre kostnader år 2024 (5,9 mnkr) jämfört med 
tidigare beslutat Strategisk plan.

Budgetberedningen föreslår att 4,6 mnkr tillförs driftbudgeten för år 2024. Av tillskottet år 2024 
avser 4,5 mnkr kostnad för enskilda vägar och 0,5 mnkr avser näringslivsbefrämjande åtgärder. En 
kompensation till verksamheter som har anställda anslutna till Kommunal (kopplat till 2023 års 
lönerevision) ingår även i budgetförslaget med 2,8 mnkr. I budgetförslaget år 2024 ingår även en 
minskning av driftram med 3,0 mnkr då statsbidrag rörande äldreomsorgslyftet kommer finnas kvar 
även för 2024. Tidigare besked var att statsbidrag för äldreomsorgslyftet skulle upphöra år 2024.

Dessa ändrade förutsättningar och tillskott till verksamheternas driftsramar innebär att det 
budgeterade resultatet för 2024 uppgår till 4,1 mnkr. I den strategiska plan som Kommunfullmäktige 
beslutade om den 26 juni 2023, var det budgeterade resultatet år 2024, -12,8 mnkr. 

Resultatmål
Av kommunens ”Mål och riktlinjer för god ekonomisk hushållning och resultatutjämningsreserv (RUR) 
i Arvika kommun.” framgår att kommunen skall redovisa ett positivt resultat som över en rullande 
femårsperiod minst motsvarar 1,5 % av kommunens skatteintäkter och generella statsbidrag för 
samma period. Målet utvärderas över en rullande femårsperiod, det vill säga att kommunen kan 
budgetera med resultat som överstiger eller understiger målvärdet för enskilda år under 
förutsättning att planering finns för uppfyllelse av målet över en rullande femårsperiod.

För år 2024 innebär förslaget att målet i sig är oförändrat, dock innebär den nya driftsbudgeten nya 
värden på indikatorn. Resultatet i relation till skatteintäkter och generella statsbidrag är i och med 
det nya budgetförslaget positivt och uppgår till 0,22%. För år 2025 innebär förslaget en resultatnivå 
på 1,41 % och för år 2026, 1,87 %. Den tilldelade nettokostnadsramen innebär således avsteg från 
resultatmålet 1,5 procent av kommunens skatteintäkter och generella statsbidrag för de enskilda 
åren 2024 och 2025 men budgetberedningens bedömning är att denna nivå är tillräcklig för att 
uppfylla resultatmålet över en rullande femårsperiod.

Sammanlagt uppgår verksamheternas nettokostnader år 2024 till 1 921,1 mnkr och resultatet för 
kommunen uppgår till 4,1 mnkr för 2024. År 2025 uppgår resultatet till 27,3 mnkr och för 2026 
uppgår resultatet till 37,3 mnkr.

De största anledningarna till det låga resultatet som föreslås är att kommunernas och regionernas 
förutsättningar försämras kraftigt till följd av den ökade inflationen och kraftigt ökade 
pensionskostnader. Pensionskostnaderna beräknas öka med ca med cirka 25,6 mnkr 2024 jämfört 
med budget 2023. De snabba kostnadsökningarna påverkar den kommunala budgeten i väsentlig 
grad framöver och innebär att köpkraften urholkas vilket kan komma att påverka verksamheternas 
kvalitet och servicegrad. 

Utöver dessa kostnadsökningar drabbas också kommunsektorn speciellt genom en historisk låg 
ökning av skatteunderlaget åren 2023–2024. Skatteunderlaget ökar inte i samma takt som 
inflationen eller kostnadsökningarna. Det sker ingen real ökning av skatteintäkterna. I reala termer är 
skatteunderlagstillväxten historiskt sett, och i förhållande till demografin, låg.
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Den demografiska utvecklingen påverkar också kommunen. I Strategisk plan 2024–2026 som 
Kommunfullmäktige beslutade den 26 juni 2023 § 115, planerades för en befolkning på 25 800 
invånare, denna prognos har på grund av utvecklingen fått revideras ned till 25 725 invånare. Även 
detta antagande påverkar skatteintäkterna negativt. Den demografiska utvecklingen innebär också 
att en större andel av befolkningen blir äldre vilket ger ökade behov inom äldreomsorgen. För att 
möta detta behov planeras ett nytt äldreboende under planperioden. Antal äldre över 85 år kommer 
att öka framöver vilket kommer att påverka budgeten och resursutnyttjandet över tid.

Investeringsbudget
Budgetberedningen föreslår inga förändringar av redan beslutad investeringsbudget.

Investeringsmål
Av kommunens ”Mål och riktlinjer för god ekonomisk hushållning och resultatutjämningsreserv (RUR) 
i Arvika kommun.” framgår att samtliga investeringar inom den skattefinansierade verksamheten ska 
inom en rullande femårsperiod finansieras inom ramen för resultat och avskrivningar.

Investeringsmålet är att skattefinansieringsgraden skall vara 100%. Detta innebär att kommunens 
årliga investeringsnivå ska vara jämställt med kommunens avskrivningar och årliga resultat, då 
finansierar kommunen 100 % av sina investeringar med ”egna medel” och behöver inte låna eller 
nyttja överskottslikviditet till sina investeringar. 

För år 2024 innebär förslaget att målet i sig är oförändrat, dock innebär den nya driftsbudgeten nya 
värden på indikatorn. För 2024 innebär förslagen investeringsnivå en skattefinansieringsgrad 
motsvarade 63,3 % vilket understiger målvärdet på 100%. För 2025 innebär förslaget en 
skattefinansieringsgrad på 78,2 % och för 2026, 151,2 %. Den tilldelade investeringsramen innebär 
således avsteg från investeringsmålet på 100 % för de enskilda åren 2024 och 2025 men 
budgetberedningens bedömning är att denna nivå är tillräcklig för att uppfylla investeringsmålet över 
en rullande femårsperiod. 

Övergripande verksamhetsmål med indikatorer och målvärde
Liksom tidigare är de övergripande målen kopplade till målområdena invånare, medarbetare, tillväxt 
och utveckling samt miljö och klimat. När det gäller de övergripande målen kopplat till målområdet 
ekonomi återfinns de i styrdokumentet ”Mål och riktlinjer för God ekonomisk hushållning 
resultatutjämningsreserv (RUR) i Arvika kommun”. 

De övergripande målen föreslås vara oförändrade i förslaget till Strategisk plan 2024–2026 med 
undantag för målet ”Arvika kommun ska arbeta förebyggande för att förhindra mäns våld mot 
kvinnor och våld i nära relation.”. Budgetberedningen föreslår att målet ersätts med följande 
målformulering: ”Mäns våld mot kvinnor och våld i nära relation ska upphöra”. 

Förvaltningen har genomfört en översyn gällande indikatorer och målvärde. 

Föreslagna revideringar av mål, indikatorer och målvärde framgår av förslaget till strategisk plan.

Beslutet skickas till
Kommundirektör
Bitr. kommundirektör
Ekonomistaben
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Paragraf 223 Dnr KS/2023:786

Program för civil beredskap, säkerhetsskydd, 
informationssäkerhet samt brottsförebyggande arbete 2023–
2026

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta Program för krisberedskap, civilt försvar, säkerhetsskydd, 
informationssäkerhet och brottsförebyggande arbete 2023–2026.

Sammanfattning

Program för krisberedskap, civilt försvar, säkerhetsskydd, informationssäkerhet och 
brottsförebyggande arbete 2023–2026 beskriver hur kommunen arbetar för att leva upp till rådande 
överenskommelser och lagstiftningar, samt vilka ambitioner som finns under mandatperioden.

Beslutsunderlag

Säkerhetssamordnare Robin Olssons muntliga föredragning den 27 november 2023
Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 191
Kommunledningsutskottets protokoll den 24 oktober 2023, § 155
Program för krisberedskap, civilt försvar, säkerhetsskydd, informationssäkerhet och 
brottsförebyggande arbete 2023–2026 
Tjänsteskrivelse den 20 september 2023

Bedömning

Förutsättningarna för säkerhetsarbetet förändras snabbt. Många av de faktorer som gjort vårt 
samhälle framgångsrikt, skapar också sårbarheter. De bredare hoten och ett nytt säkerhetspolitiskt 
läge ställer nya krav på att tänka strategiskt. Kommunen behöver därför stärka sin förmåga att 
effektivt och samordnat möta omedelbara och långsiktiga hot och utmaningar.

Styrdokumentets syfte är att beskriva kommunens övergripande inriktning och prioriteringar för 
arbetet med krisberedskap, civilt försvar, säkerhetsskydd, informationssäkerhet och 
brottsförebyggande arbete under perioden 2023–2026. Det syftar även till att utveckla den 
kommunala styrningen av arbetet så att det i större utsträckning involverar styrelse, nämnder och 
bolag. 

Syftet är vidare att beskriva hur kommunen avser att fullfölja de åtagande som beskrivs i 
överenskommelse om kommunernas krisberedskap och i överenskommelse om kommunernas 
arbete med civilt försvar.

Comfact Signature Referensnummer: 103446SE



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 35 (54)
Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Beslutet skickas till

Säkerhetssamordningen
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Paragraf 224 Dnr KS/2023:791

Revidering av taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens 
område

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande:

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
daterad den 3 oktober 2023.
2. Kommunfullmäktige beslutar att Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område ska gälla 
från den 1 januari 2024.
3. Kommunfullmäktige beslutar att fastställd Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
ska ersätta tidigare taxa beslutad av Kommunfullmäktige den 15 december 2008, § 268, och senast 
ändrad den 27 juni 2022, § 125.

Sammanfattning

Föreliggande förslag till reviderade taxebestämmelser har dels fått en allmän
uppdatering i enlighet med SKR:s underlag och dels kompletterats med avgifter för marknadskontroll 
enligt marknadskontrollförordningen (EU)2019/1020.

Timavgiften föreslås med den nya taxan även fortsättningsvis vara 1 115 kronor per timme exkl 
indexuppräkning för 2024. Nämnden får inför varje kalenderår höja timavgiften utifrån index (90 % 
arbetskostnadsindex plus 10% konsumentprisindex).

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 192
Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 169
Myndighetsnämndens protokoll den 11 oktober 2023, § 87
Miljöstabens tjänsteskrivelse den 3 oktober 2023
Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område daterad den 3 oktober 2023

Bedömning

Nuvarande taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken är antagen av Kommunfullmäktige i Arvika 
den 15 december 2008, § 268, och senast ändrad den 27 juni 2022, § 125.
Föreliggande förslag till reviderade taxebestämmelser har dels fått en allmän
uppdatering i enlighet med SKR:s underlag och dels kompletterats med avgifter för marknadskontroll 
enligt marknadskontrollförordningen (EU)2019/1020.
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Förändringarna innebär bland annat:

 Myndighetsnämnden ges delegation att besluta om andra taxejusteringar än
rena indexuppräkningar. Det gäller förändringar i taxebilagorna till taxan med
anledning av ändrade regler om prövningsnivåer eller ändrade verksamhetskoder
så länge ändringarna inte är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt.

 Avgift för handläggning av anmälningsärenden har förtydligats.
 Begränsningsregel med tak för den sammanlagda avgiften för verksamheter med

många delverksamheter.
 Myndighetsnämnden har rätt att ta betalt när nämnden utför uppgifter inom

sådan kontroll som regleras av EU:s marknadskontrollförordning.

Timavgiften föreslås med den nya taxan även fortsättningsvis vara 1 115 kronor per timme exkl 
indexuppräkning för 2024. Nämnden får inför varje kalenderår höja timavgiften utifrån index (90 % 
arbetskostnadsindex plus 10% konsumentprisindex).

Av 27 kap 1 § 2 st miljöbalken (1998:808) framgår att Kommunfullmäktige får meddela föreskrifter 
om avgifter när det gäller en kommunal myndighetsverksamhet för att täcka myndighetens 
kostnader för tillsyn och prövning enligt miljöbalken.

Bedömning om barns rättigheter 

Barnrättsperspektivet har inte beaktats i ärendet eftersom det är av en administrativ karaktär.

Beslutet skickas till

Miljöstaben
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 225 Dnr KS/2023:792

Revidering av taxa för tillsyn om handel med vissa receptfria 
läkemedel

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta revidering av taxa för tillsyn enligt lagen (2009:730) om handel 
med vissa receptfria läkemedel enligt bilagt förslag att gälla från och med den 1 januari 2024.

Sammanfattning

Nuvarande taxa för tillsyn enligt lagen om handel med vissa receptfria läkemedel är antagen av 
kommunfullmäktige i Arvika den 30 augusti 2010 § 132. Taxan reviderades den 30 mars 2020 § 58.

Miljöstaben har i det nya förslaget gjort ett förtydligande av årsavgiftens storlek och att årsavgiften 
omfattar ett besök minst vartannat år (tidigare vart tredje år).

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 193
Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 170
Myndighetsnämndens protokoll den 11 oktober 2023, § 88
Myndighetsstabens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2023
Taxa för tillsyn enligt lagen (2009:730) om handel med vissa receptfria läkemedel daterad den 4 
oktober 2023

Bedömning

Nuvarande taxa för tillsyn enligt lagen om handel med vissa receptfria läkemedel är antagen av 
kommunfullmäktige i Arvika den 30 augusti 2010 § 132. Taxan reviderades den 30 mars 2020 § 58.

Miljöstaben har i det nya förslaget gjort ett förtydligande av årsavgiftens storlek och att årsavgiften 
omfattar
ett besök minst vartannat år (tidigare vart tredje år). I övrigt är det endast redaktionella förändringar 
i texten.

Enligt 23 § lagen (2009:730) om handel med vissa receptfria läkemedel får en kommun för sin 
kontroll enligt denna lag ta ut avgift av den som bedriver detaljhandel.
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Bedömning om barns rättigheter 

Barnrättsperspektivet har inte beaktats i ärendet eftersom det är av en administrativ karaktär.

Beslutet skickas till

Miljöstaben
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 226 Dnr KS/2023:793

Taxa för tillsyn enligt lag om sprängämnesprekursorer

Beslut 

Kommunfullmäktige besluta att anta ny taxa enligt lagen om sprängämnesprekursorer (2014:799).

Taxan träder i kraft den 1 januari 2024.

Sammanfattning

Enligt 6 § lagen (2014:799) om sprängämnesprekursorer ska kommunen ansvara för tillsynen över att 
bestämmelserna i artiklarna 5 och 7–9 i Europaparlamentet och rådets förordning om saluföring och 
användning av sprängämnesprekursorer följs inom kommunen.

En ny taxa för tillsynen behöver därför tas av kommunfullmäktige. Den föreslagna taxan gäller 
avgifter för Arvika Kommuns kostnader för tillsyn enligt lagen (2014:799) om 
sprängämnesprekursorer och Europaparlamentets och rådets förordning (EU) 2019/1148 av den 20 
juni 2019 om saluföring och användning av sprängämnesprekursorer.

Vid tillämpningen av denna taxa föreslås timavgiften vara den samma som den senast fastställda 
timavgiften enligt taxan för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område i Arvika kommun.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 194
Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 171
Myndighetsnämndens protokoll den 11 oktober 2023, § 89
Myndighetsstabens tjänsteskrivelse den 4 oktober 2023
Taxa för tillsyn enligt lag om sprängämnesprekursorer daterad 4 oktober 2023

Bakgrund

Enligt 6 § lagen (2014:799) om sprängämnesprekursorer ska kommunen ansvara för tillsynen över att 
bestämmelserna i artiklarna 5 och 7–9 i Europaparlamentet och rådets förordning om saluföring och 
användning av sprängämnesprekursorer följs inom kommunen, i de delar tillsynen avser ekonomiska 
aktörer, professionella användare och enskilda. Enligt 11 § samma lag får avgift tas ut för tillsynen 
och enligt 19 § andra stycket i samma lag får kommunen meddela föreskrifter om avgiftens storlek 
för tillsyn enligt 6 § första stycket.

Enligt reglemente för myndighetsnämnden ska nämnden svara för kommunens myndighetsutövning 
enligt lag om sprängämnesprekursorer. 
En ny taxa för tillsynen behöver därför tas av kommunfullmäktige. Den föreslagna taxan gäller 
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

avgifter för Arvika Kommuns kostnader för tillsyn enligt lagen (2014:799) om 
sprängämnesprekursorer och Europaparlamentets och rådets förordning (EU) 2019/1148 av den 20 
juni 2019 om saluföring och användning av sprängämnesprekursorer.

Vid tillämpningen av denna taxa föreslås timavgiften vara den samma som den senast fastställda 
timavgiften enligt taxan för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område i Arvika kommun.

Enligt lagen om sprängämnesprekursorer (SDS 2014:799) får en kommunal myndighet ta ut avgifter 
för kostnader i samband med prövning och tillsyn.

Bedömning om barns rättigheter 

Barnrättsperspektivet har inte beaktats i ärendet eftersom det är av en administrativ karaktär.

Beslutet skickas till

Miljöstaben
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 227 Dnr KS/2023:794

Revidering av taxa för offentlig kontroll och annan offentlig 
verksamhet inom livsmedelsområdet

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar enligt följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta Taxa för offentlig kontroll och 
annan offentlig verksamhet inom livsmedelsområdet daterad den 
4 oktober 2023.
2. Kommunfullmäktige beslutar att Taxa för offentlig kontroll och annan 
offentlig verksamhet inom livsmedelsområdet ska gälla från den 1 
januari 2024.
3. Kommunfullmäktige beslutar att fastställd Taxa för offentlig kontroll och 
annan offentlig verksamhet inom livsmedelsområdet ska ersätta 
tidigare taxa beslutad av Kommunfullmäktige den 16 december 2019, § 262.

Sammanfattning

Sverige har infört en ny förordning om avgifter inom livsmedelskontrollen, Förordning (2021:176) om 
avgifter för offentlig kontroll av livsmedel och vissa jordbruksprodukter. Den föreskriver att en 
kontrollmyndighets kostnader för offentlig kontroll och annan offentlig verksamhet ska täckas av 
avgifter. Avgifterna ska fastställas av den nämnd som utför kontrollen på grundval av en taxa som 
kommunfullmäktige bestämmer. Utgångspunkten för taxan ska vara kontrollförordningens allmänna 
princip om tillräckliga finansiella resurser. 

Genom den nya förordningen avskaffas det tidigare systemet med årlig förskottsbetalning och istället 
införs ett system med obligatorisk efterhandsdebitering för livsmedelskontrollen. 

Timavgiften föreslås med den nya taxan även fortsättningsvis vara 1 261 kronor per timme exkl 
indexuppräkning för 2024.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 195
Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 172
Myndighetsnämndens protokoll den 11 oktober 2023, § 90
Miljöstabens tjänsteskrivelse den 2 oktober 2023
Taxa för offentlig kontroll och annan offentlig verksamhet inom livsmedelsområdet den 4 oktober 
2023
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Jäv

På grund av jäv deltar inte Alexander Arnesson (SD) i handläggningen av detta ärende. 

Bedömning

Bestämmelserna om finansiering av den offentliga kontrollen inom livsmedelsområdet återfinns i 
kontrollförordningen (EU) 2017/625. Medlemsstaterna ska säkerställa att tillräckliga finansiella 
resurser finns tillgängliga för att tillhandahålla nödvändig personal och andra resurser som de 
behöriga myndigheterna behöver för att genomföra offentlig kontroll och annan offentlig 
verksamhet. 

Sverige har infört en ny förordning om avgifter inom livsmedelskontrollen, Förordning (2021:176) om 
avgifter för offentlig kontroll av livsmedel och vissa jordbruksprodukter. Den föreskriver att en 
kontrollmyndighets kostnader för offentlig kontroll och annan offentlig verksamhet ska täckas av 
avgifter. Avgifterna ska fastställas av den nämnd som utför kontrollen på grundval av en taxa som 
kommunfullmäktige bestämmer. Utgångspunkten för taxan ska vara kontrollförordningens allmänna 
princip om tillräckliga finansiella resurser. 

Det nya begreppet annan offentlig verksamhet i livsmedelslagen innebär att fler uppgifter med 
koppling till kontrollen kan finansieras med avgifter. Det gäller bland annat så kallad händelsestyrd 
kontroll efter klagomål. Rådgivning som sker utanför en kontrollsituation är ett exempel som dock 
inte kan avgiftsfinansieras utan bedöms falla under serviceskyldigheten i förvaltningslagen. Ett annat 
exempel är rent beivrande uppgifter såsom beslut om sanktionsavgift som inte får finansieras genom 
avgifter. 

Genom den nya förordningen avskaffas det tidigare systemet med årlig förskottsbetalning och istället 
införs ett system med obligatorisk efterhandsdebitering för livsmedelskontrollen. Med införandet av 
efterhandsdebitering ska det inte längre tas ut en fast årlig avgift för den ordinarie 
livsmedelskontrollen. En avgift ska i stället debiteras den enskilde efter utförd kontroll, vilket ökar 
tydligheten för verksamhetsutövaren. Det innebär att den framräknade timavgiften kopplas till 
faktiskt nedlagd tid där verksamheters besöksfrekvens bestäms utifrån ett fastställt kontrollintervall. 
Den tid som Livsmedelsverkets riskklassning ger fungerar då som ett riktvärde och som en 
förutsättning för att kunna planera, men hur lång tid en kontroll tar varierar beroende på 
förutsättningarna hos verksamheten i fråga och vad som händer under besöket. 

En avgift kommer på samma sätt som idag även tas ut i samband med att en verksamhet registrerar 
sig. 

Timavgiften föreslås med den nya taxan även fortsättningsvis vara 1 261 kronor per timme exkl 
indexuppräkning för 2024. Nämnden får inför varje kalenderår höja timavgiften utifrån index (90 % 
arbetskostnadsindex plus 10% konsumentprisindex).

Förslaget med efterdebitering och den föreslagna taxan följer Sveriges Kommuner och Regioners 
underlag för utformning av kommunens avgifter inom livsmedelslagstiftningen.

Övergången till efterhandsdebitering kommer medföra att en osäkerhetsfaktor tillkommer när det 
gäller planering av budget och resurser för livsmedelskontrollen.
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Bedömning om barns rättigheter 

Barnrättsperspektivet har inte beaktats i ärendet eftersom det är av en administrativ karaktär.

Beslutet skickas till

Miljöstaben
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 228 Dnr KS/2023:795

Revidering av taxa för tillsyn enligt strålskyddslagen

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta revidering av taxa för tillsyn enligt strålskyddslagen (2018:396) 
enligt bilagt förslag att gälla från och med den 1 januari 2024.

Sammanfattning

Nuvarande taxa för tillsyn enligt strålskyddslagen (2018:396) är antagen av kommunfullmäktige i 
Arvika den 30 mars 2020 §, 57. 

Miljöstaben har i det nya förslaget till taxa endast ändrat utformningen av 7 § så att avgift tas ut för 
varje kvarts nedlagd tid.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 196
Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 173
Myndighetsnämndens protokoll den 11 oktober 2023, § 91
Miljöstabens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2023
Taxa för tillsyn enligt strålskyddslagen (2018:396) daterad den 3 oktober 2023

Bedömning

Nuvarande taxa för tillsyn enligt strålskyddslagen (2018:396) är antagen av kommunfullmäktige i 
Arvika den 30 mars 2020 §, 57. 

Miljöstaben har i det nya förslaget till taxa endast ändrat utformningen av 7 § så att avgift tas ut för 
varje kvarts nedlagd tid. I gällande taxa framgår att avgift tas ut för varje halvtimme nedlagd tid. 
Orsaken till justeringen är att anpassa taxan till den elektroniska fakturering som utförs så att inte 
manuell justering behövs vid faktureringen.

Enligt 10 kap. 4 § strålskyddslagen får regeringen eller den myndighet eller kommun som regeringen 
bestämmer meddela föreskrifter om avgifter för myndighets eller kommuns verksamhet enligt denna 
lag. Enligt 8 kap. 14 § strålskyddsförordningen (2018:517) får en kommun meddela föreskrifter om 
avgifter för den tillsyn som den kommunala nämnden utövar. Av 8 kap. 2 § första stycket 3 samma 
förordning följer att en kommunal nämnd som fullgör uppgifter inom miljö- och hälsoskyddsområdet 
ska ha tillsyn inom kommunen över att strålskyddslagen och föreskrifter och villkor som har 
meddelats med stöd av lagen följs såvitt avser verksamheter med kosmetiska solarier och i fråga om 
radonhalten i bostäder och lokaler som allmänheten har tillträde till inom kommunen. 
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

I 19 § Strålsäkerhetsmyndighetens föreskrifter om solarier och artificiella solningsanläggningar 
(SSMFS 2012:5) föreskrivs att nämndens kostnader för provtagning och undersökning av prov ska 
ersättas av den vars verksamhet tillsynen avser.

Bedömning om barns rättigheter 

Barnrättsperspektivet har inte beaktats i ärendet eftersom det är av en administrativ karaktär.

Beslutet skickas till

Miljöstaben

Comfact Signature Referensnummer: 103446SE



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 47 (54)
Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 229 Dnr KS/2023:816

Ansökan och förslag på ny belägenhetsadress för bostadshus 
Arvika Brunsberg 1:33

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa ny belägenhetsadress Brunsberg Kornboden 1 för 
fastigheten Brunsberg 1:33.

Sammanfattning

Lena Björkegren ansöker och lämnar förslag på ny belägenhetsadress för fastigheten Brunsberg 1:33. 
Förslaget är Brunsberg Kornboden 1.

Motivering: Föreslaget namn passar bra både nutid och historiskt.

Beslutsunderlag

Lena Björkegrens ansökan den 25 oktober 2023
Kartor och befintliga adresser den 6 november 2023
Samhällsbyggnadstjänsteskrivelse den 6 november 2023

Beslutet skickas till

Lena Björkegren
Räddningstjänsten
Kartingenjören
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 230 Dnr KS/2023:279, KS/2023:457

Information till Kommunfullmäktige

Beslut

Kommunfullmäktige tar del av informationen. 

Sammanfattning

Information lämnas till Kommunfullmäktige i följande ärenden:

Kommunstyrelsens beslut § 215. Ej verkställda beslut kv. 2 

Kommunstyrelsens beslut § 214. KPMG och Kommunrevisionen – Rapport Granskning 
Kommunstyrelsens arbete mot våld i nära relationer

Comfact Signature Referensnummer: 103446SE



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 49 (54)
Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 231 Dnr KS/2023:892

Motion om att flytta fritidsbanken, Irja Nilsson (M), remiss

Beslut

Motionen remitteras till Kommunstyrelsen för beredning

Sammanfattning

Irja Nilsson (M) inkommer med en motion om att flytta Fritidsbanken till samma eller närliggande 
lokaler som Ungdomsgården i gamla Hagaskolan.

Beslutsunderlag

Irja Nilssons motion den 16 november 2023 
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 232 Dnr KS/2023:896

Medborgarförslag om digital anslagstavla för evenemangsinfo, 
remiss

Beslut

Medborgarförslaget remitteras till Kommunstyrelsen för beslut. 

Sammanfattning

Matts Årling inkommer med ett medborgarförslag om att sätta upp en digital anslagstavla för 
evenemangsinformation. 

Beslutsunderlag

Matts Årlings medborgarförslag den 19 november 2023
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 233 Dnr KS/2023:905

Motion om att motarbeta antisemitism, Liberalerna, remiss

Beslut

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.

Sammanfattning

Anton Sjöstedt (L) inkommer med en motion med förslag på att Arvika kommun
1. gör ett uttalande mot antisemitism, för att gränssätta mot antisemitism samt för visa stöd till 

alla som utsätts för antisemitism.
2. följer upp skolans och förskolans arbete mot antisemitism.
3. utreder behovet av en utbildningsinsats, om hur den moderna antisemitismen ser ut och om 

hur den motverkas, för anställda som kommer i kontakt med barn och unga.
4. ser över behovet av att införskaffa litteratur, som berör den moderna antisemitismen, till 

skolor och bibliotek. 

Beslutsunderlag

Anton Sjöstedts (L) motion den 22 november 2023
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 234 Dnr KS/2023:913

Motion om att främja cirkulär ekonomi och upphandla begagnat, 
Ute Attermeyer (MP), remiss

Beslut

Motionen remitteras till Kommunstyrelsen för beredning.

Sammanfattning

Ute Attermeyer inkommer med en motion med förslag om att Arvika Kommun utreder hur man kan 
främja upphandling av begagnade varor.

Beslutsunderlag

Ute Attermeyers (MP) motion den 24 november 2023 
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 235 Dnr KS/2023:914

Motion om att odla ätbart på kommunala ytor och ta tillvara, Ute 
Attermeyer (MP), remiss

Beslut

Motionen remitteras till Kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning

Ute Attermeyer (MP) inkommer med en motion med följande förslag:

Att Arvika kommun utreder om man i större utsträckning kan odla ätliga växter, frukt och bär på 
kommunal mark.
Att Arvika kommun utreda hur man på bästa sätt informerar invånarna om var ätliga växter, frukt och 
bär finns och när de får plockas.
Att Arvika kommun arbetar för att öka kunskapen och intresse för användning av ätliga växter, frukt 
och bär.

Beslutsunderlag

Ute Attermeyers (MP) motion den 24 november 2023
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Sammanträdesdatum
2023-11-27

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 236 Dnr KS/2023:921

Motion om bostad för hemlösa, Susanne Engstad (AP), remiss

Beslut

Motionen remitteras till Kommunstyrelsen för beredning.

Sammanfattning

Susanne Engstad (AP) inkommer med en motion med följande förslag:

Att kommunen erbjuder bostäder i vanliga bostadsområden till de som varit hemlösa och som bott 
på härbärget. 
Att kommunen har en regelbunden kontakt med härbärget för att fånga upp behovet aktuella 
behovet av bostäder.

Beslutsunderlag

Susanne Engstads (AP) motion den 27 november 2023
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	Sammanfattning  Alexander Arnesson (SD) har inkommit med en motion om bro över järnvägen i Solvik. Motionären vill att kommunen ser över möjligheten att bygga en bro med hänvisning till att många som bor i området har sina jobb på andra sidan järnvägen och att staketet historiskt sett har klippts upp och att detta medför en risk att människor korsar spåret obevakat.
	Beslutsunderlag
	Bedömning  Bedömningen av faran för människors liv och hälsa med anledning av olovlig korsning av järnvägen är att Trafikverket har vidtagit åtgärder och har platsen under regelmässig uppsikt.  Då det gäller pendlingsmöjligheter för boende på Solvik som arbetar på Lycke bedöms det finnas fullgoda alternativ till bilen.   Kostnaden för att anlägga en bro bedöms vara mycket högre för kommunen än nyttan av densamma, både ur ett ekonomisk och ett miljömässigt perspektiv.  En bro över en järnväg skapar en plats som bör tas hänsyn till i arbetet med suicidprevention och social hållbarhet.
	Jäv
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkande  Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut.
	Bedömning  Det finns inget stöd i lagstiftningen för att låta vissa företag få en avgiftsfri marknadsplats på en yta som är avsedd som allmän plats då detta skulle strida mot likabehandlingsprincipen.   Överskottet från Arvikamârten går till stor del tillbaka till föreningslivet i Arvika. En avgiftsbefrielse för företagare i centrumkärnan med marknadsplats utanför butiken, cirka 75 platser, skulle betydligt minska överskottet till föreningarna.  Kommunledningsstabens bedömning är att motionen inte är genomförbar vare sig enligt lagstiftning eller med hänsyn till avtalet med marknadsarrangören avsedd som allmän plats då detta skulle strida mot likabehandlingsprincipen.  Beslutet skickas till
	Sammanfattning  Kristina Skogberg (SD) har inkommit med en motion med förslag om att utreda möjligheten att flytta Kommunfullmäktiges sammanträden från Arvika Näringslivscentrum, lokalen Hörsalen, till Solbergagymnasiets aula.
	Beslutsunderlag  Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 200 Kommunledningsutskottets protokoll den 24 oktober 2023, § 159 Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 4 oktober 2023 Kommunfullmäktiges protokoll den 26 juni 2023, § 133 Kristina Skogbergs (SD) motion den 26 juni 2023
	Bedömning  Bedömningen görs att det redan innan en vidare utredning har gjorts, kan konstateras att det finns vissa bekymmer med att använda Solbergagymnasiets aula som sammanträdeslokal. Det finns inget kök där kaffe och smörgåsar kan förberedas och det finns inte heller någon plats där det kan serveras. Lokalen kan inte avgränsas, vilket betyder att personer som kommer in i lokalen har tillgång till hela skolan. Personer skulle kunna gå runt i skolan och exempelvis öppna fönster för att kunna komma senare och göra inbrott. Ett sådant problem skulle kunna lösas med vakter, men man kan också tänka sig att det skulle ge begränsad känsla av tillgänglighet till Kommunfullmäktiges sammanträden. Det skulle också innebära en betydande kostnad. En upprustning av IT och AV-utrustning skulle också behöva göras, vilket även det skulle medföra en kostnad.   I dagsläget så arbetas det med att förbättra tillgängligheten i Hörsalen och det finns nu en höj- och sänkbar talarstol i lokalen. Plats för ex. rullstolar, rollatorer finns på första raden i lokalen.   Bedömning görs att det inte behöver göras någon vidare utredning av möjligheten att flytta Kommunfullmäktiges sammanträden till Solbergagymnasiet, då det redan nu gjorts förbättringar av tillgängligheten i Hörsalen och att svar från Solbergagymnasiets rektor visar på de svårigheter som finns med att ha öppna sammanträden i aulan under kvällstid.
	Sammanfattning
	Miljöpartiet genom Ute Attermeyer och Alina Koltsova föreslår i en motion att Arvika kommun ska utreda hur man på bästa sätt förtydligar de ekologiska konsekvenserna i tjänsteskrivelser för att främja omställningen till ekologisk, social och ekonomisk hållbarhet.
	Beslutsunderlag
	Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 201 Kommunledningsutskottets protokoll den 24 oktober 2023, § 160 Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 9 oktober 2023 Kommunfullmäktiges protokoll den 26 juni 2023, § 124 Miljöpartiets motion den 20 juni 2023  Yrkande  Ute Attermeyer (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
	Bedömning  Förutom Miljöpartiets motion om hållbarhet finns även en motion från Liberalerna där det påtalas att i tjänsteskrivelser bör även konsekvenser för näringslivet beaktas.   Mallen för tjänsteskrivelser bör vara enkel att följa för att kunna anpassas till olika typer av ärenden. Handläggaren ska belysa de väsentliga aspekterna som förekommer i aktuellt ärende.  I nuvarande mall för tjänsteskrivelser finns rubrik för ekonomiska konsekvenser samt för barnens rätt utifrån barnperspektivet. Hur mallar utformas är ett uppdrag för förvaltningen och perspektiv ska belysas utifrån ärendets typ. Bedömningen är att ett samlat grepp behöver tas vad gäller tjänsteskrivelser, där aktuella konsekvenser belyses utifrån typ av ärende. I anvisningarna ska det tydliggöras att konsekvenser ska beaktas.
	Reservation
	Sammanfattning  Moderaterna yrkar i motion:
	Beslutsunderlag  Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 202 Kommunledningsutskottets protokoll den 24 oktober 2023, § 161 Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 29 juli 2023 Kommunfullmäktiges protokoll den 30 oktober 2022, § 212 Moderaternas motion den 28 oktober 2023
	Bedömning  Fullmäktige behandlade 2020 en liknande motion där det framgår att det genom åren förts diskussioner politiskt om ägande- och driftform av Ingestrands camping. Det har varit diskussioner om arrende, kommunalt bolag och försäljning. Arvika kommun äger stora delar av marken och det har funnits en inriktning att inte sälja mark i området för att hålla samman utvecklingen för allmänhetens och besöksnäringens behov.   Nuläget för Ingestrand camping utvecklingsmässigt är att verksamheten, som utgör egen resultatenhet och inte belastar skattekollektivet, tack vare satsningar under några få år lyckats öka omsättningen från ca fem miljoner kr till ca åtta miljoner kr.  En viktig bidragande orsak är att tack vare omsättningsökningen så har underhåll och utveckling av området varit möjlig. Ambitionen är att fortsätta att öka omsättningen med bland annat längre säsong. En ny servicebyggnad, ny lekpark, nya husbilsplatser, nya, renoverade och upprustade stugor och upprustning av en andra servicebyggnad gör att campingen i dag har en mycket god standard. En digital bokningsfunktion och möjligheten att bygga paket med företagen ökar intresset för anläggningen. Campingen sköter också Ingestrands kommunala badplats under sommaren. Badplatsen har också rustats de senaste åren och håller god standard och får goda betyg av besökare.  I närområdet har nu byggts en discgolfbana och där finns motionsspår och cykelleder sedan tidigare. En ny parkeringsyta möter också det ökade besöksbehovet sommartid. En nära samverkan med etablerade företag i området är också på plats.    Att campingen i sin marknadsföring bjuder in både besökare och arvikabor att nyttja området är också mycket uppskattat.   Idag finns fem personal helårsanställda samt ca 15 sommarpersonal. Campingen är (med handledarstöd) en mycket uppskattad arbetsplats året runt för personer med funktionsvariation.   I samband med rekrytering av turistchef så genomfördes en förändring och ökad samordning för att samverka mellan verksamheterna. Turistbyrån och campingen är helårsöppna och campingen utgör en info-point. Det finns synergier och målet är att stärka besöksnäringen i Arvika.  Områdets standard har utvecklats positivt genom ett gott samarbete bl a inom näringslivslotsen och med samhällsbyggnad. De infrastruktursatsningar som gjorts belastar Kommunledningsstabens budget och inte campingens budget.
	Sammanfattning
	Weine Dalén (AP) inkommer med en motion om att se över möjligheten att tillsätta en samverkansgrupp mellan olika myndigheter, föreningar och erfarna människor som enbart arbetar med att förebygga mobbing och psykisk ohälsa i Arvika kommun.
	Beslutsunderlag
	Bedömning
	Protokollsanteckning
	Sammanfattning  Anna-Maria Nykvist (V) föreslår i sin motion att kommunen ser över möjligheterna för att utveckla ett arbetssätt med föreningslotsar som stöd till föreningslivet. Föreningslotsar är en stödfunktion och samverkan mellan idéburen och offentlig sektor och går ut på att på olika sätt lotsa vidare nysvenskar till föreningar som passar deras intressen.  Arbetsmarknads- och Integrationsenhetens (AMI) samordningsfunktion och Fritidsbanken Arvika arbetar sedan flera år med att lotsa Arvikabor till föreningslivet. Kultur och Fritid och AMI samverkar kring information och kommunikation kring föreningsfrågor och fritidsaktiviteter.
	Beslutsunderlag  Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 204 Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 174 Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2023
	Bedömning  Arbetsmarknad- och Integrationsenheten (AMI) arbetar på olika sätt med integration. Samordningsfunktionen vid AMI:s integrationscentrum har regelbundet kontakt med många av kommunens föreningar för att lotsa Arvikabor och därigenom ges möjlighet och upptäcka och delta i föreningsverksamhet. Integrationscentrum är en öppen verksamhet som är öppen vardag kl 8-16 lokaliserade på Arvika Näringslivscentrum. Likaså förestår AMI Fritidsbanken Arvika där invånare kan låna idrotts- och fritidsprylar kostnadsfritt. Fritidsbanken samverkar med föreningslivet och personalen kan hjälpa till att lotsa till fritidsaktiviteter. Kultur och fritid och AMI har en löpande samverkan kring föreningsfrågor och fritidsaktiviteter för att information på olika sätt ska nå Arvikas invånare. Kommunledningsstabens och AMI:s bedömning är att kommunen redan idag utför mycket av det som motionen lyfter.
	Sammanfattning  I medborgarförslaget föreslås att kommunen ska göra om en av tennisbanorna på Prästängen till en basketplan eftersom det i Arvika saknas plan som har tillräckligt höga basketkorgar, linjer och där man kan spela fem mot fem.
	Beslutsunderlag  Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 205 Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 175 Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2023 Kommunfullmäktiges protokoll den 29 maj 2023, § 105 Medborgarförslag från Ludvig Steffansson, Elias Wetter, Herman Gustavsson den 12 maj 2023
	Yrkande
	Bedömning  Medborgarförslaget tar upp ett behov som förvaltningen har uppmärksammat, behovet av fler mötesplatser där möjlighet finns till spontanaktiviteter. Utomhusbasket, sk streetbasket, är en populär aktivitetsform och möjliggör spontanaktivitet under sommarhalvåret. Ur ett jämlikhetsperspektiv är utomhusbasket bra då nationella undersökningar visar att just basket är något som är populärt bland flickor och personer med annan etnisk bakgrund. Behovet av att utveckla fler spontanaktivitetsytor som också kan fungera som mötesplatser runt om i kommunen framkom bland annat i arbetet med ny Översiktsplan och i olika medborgarförslag och kundsynpunkter. De senaste två åren har kommunen rustat upp tennisbanorna på Prästängen efter att det inkommit synpunkter och önskemål från invånare. Vid Arvika Idrottscenter i hamnen finns möjlighet att spela streetbasket mot avgift. Med tanke på den upprustning som gjorts av tennisbanorna på Prästängen är det lämpligare att undersöka eventuell annan placering. Förvaltningen kommer ta frågan vidare och se på lämplig mark både i Arvika och serviceorterna, göra kostnadskalkyler och föra dialog med ungdomarna som lämnat in medborgarförslaget, föreningen Arvika Basket med flera för att ta fram underlag för arbetet med kommande strategisk plan.
	Sammanfattning
	Rita Gustavsson inkommer med förslag om att bygga cykelbana mellan Edane och Arvika, speciellt mellan Edane och Furtankorset, som förslagsställaren upplever trafikeras av mycket tung trafik.
	Beslutsunderlag  Kommunstyrelsens protokoll den 14 november 2023, § 206 Kommunledningsutskottets protokoll den 7 november 2023, § 176 Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 23 oktober 2023 Kommunfullmäktiges protokoll den 25 september 2023, § 180 Rita Gustavssons medborgarförslag den 21 september 2023
	Bedömning
	Sammanfattning  Lars Eriksson har inkommit med ett medborgarförslag om långtidsparkering för tåg- och bussresenärer bredvid Olssons brygga eller på parkeringsplatsen mittemot återvinningsstationen vid Palmviksrondellen. Frågeställaren anser att långtidsparkeringen kan vara belagd med en lägre avgift om staket och regelbunden bevakning sker på platsen och tycker att nuvarande långtidsparkering är oklar och har brister.
	Beslutsunderlag
	Yrkande
	Bedömning Kommunledningsstabens bedömning är som tidigare att nuvarande långtidsparkering är placerad på ett acceptabelt avstånd från både buss- och tågstation och fungerar bra. Långtidsparkering, om 72 timmar, kan göras på bestämda platser på parkeringsplatsen bredvid Olssons brygga, Hamnplan.
	Propositionsordning
	Reservation
	Bedömning
	Bedömning
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Sammanfattning
	Nuvarande taxa för tillsyn enligt lagen om handel med vissa receptfria läkemedel är antagen av kommunfullmäktige i Arvika den 30 augusti 2010 § 132. Taxan reviderades den 30 mars 2020 § 58.  Miljöstaben har i det nya förslaget gjort ett förtydligande av årsavgiftens storlek och att årsavgiften omfattar ett besök minst vartannat år (tidigare vart tredje år).
	Beslutsunderlag
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Sammanfattning
	Sverige har infört en ny förordning om avgifter inom livsmedelskontrollen, Förordning (2021:176) om avgifter för offentlig kontroll av livsmedel och vissa jordbruksprodukter. Den föreskriver att en kontrollmyndighets kostnader för offentlig kontroll och annan offentlig verksamhet ska täckas av avgifter. Avgifterna ska fastställas av den nämnd som utför kontrollen på grundval av en taxa som kommunfullmäktige bestämmer. Utgångspunkten för taxan ska vara kontrollförordningens allmänna princip om tillräckliga finansiella resurser.
	Beslutsunderlag
	Jäv
	Barnrättsperspektivet har inte beaktats i ärendet eftersom det är av en administrativ karaktär.
	Sammanfattning  Nuvarande taxa för tillsyn enligt strålskyddslagen (2018:396) är antagen av kommunfullmäktige i Arvika den 30 mars 2020 §, 57.   Miljöstaben har i det nya förslaget till taxa endast ändrat utformningen av 7 § så att avgift tas ut för varje kvarts nedlagd tid.
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